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KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
H-2900 Komárom, Szabadság tér 1. 
Tel.:+36 34 541-300 

 
 
 
Iktatószám: 1-146 /2013. 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2013. október 30. napján 8 óra 
30 perckor megtartott ülésén a városháza nagytermében. 
 
 
Jelen vannak: 
 

1. Babják Csaba, képviselő 
2. Czita János, képviselő 
3. Hamrák Zsófia, képviselő 
4. Horváth Gyula, képviselő 
5. Márkos Attila, képviselő 
6. dr. Molnár Attila, polgármester 
7. Sárai János, képviselő 
8. Takács József, képviselő 
9. Turi Bálint, alpolgármester 

 
Meghívottként jelen van:  
 

- Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 
- Hornig Rudolfné, alpolgármester 
- dr. Ströcker Renáta, jegyző  
- Molnárné dr. Taár Izabella a Komáromi Járási Hivatal Vezetője 
- Dr. Sugár Dezső, a Moore Stephens K-E-S Audit Kft. ügyvezető-igazgatója 
- Illés Józsefné, a Vértes Volán Zrt. képviselője 

 
dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi 
résztvevőjét. Köszönti a Képviselő-testület ülésén Molnárné dr. Taár Izabellát a Komáromi 
Járási Hivatal vezetőjét. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert a Képviselő-testület 
11 tagja közül 9 fő jelen van. Ezt követően a polgármester megnyitja a Képviselő-testület 
ülését. A polgármester javasolja a képviselő-testületnek az 1-146/2013. iktatószámú 
meghívóban szereplő napirendek elfogadását.  
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 217/2013. (X.30.) határozata 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2013. október 30-i ülése 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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1. Az Önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletéről és 
elidegenítéséről szóló rendelet megalkotása 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

2. Komárom Város Önkormányzata kitüntető díjairól szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

3. A helyi adókról szóló 2011. évi 25. (XII.22.) számú önkormányzati rendelet 
módosítása, magánszemély kommunális adójának kivezetése 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

4. Az államháztartáson kívüli forrás átvételére és átadására vonatkozó 
rendelet megalkotása 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

5. Komárom Város Önkormányzata 2014. évi költségvetési koncepciója, 
valamint beszámoló az Önkormányzat 2013. évi első háromnegyedévi 
gazdálkodásáról 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

6. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés 
közötti fontosabb eseményekről 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

7. E g y e b e k 

a. A Vértes Volán Zrt. Beszámolója Komárom Városban végzett 2012. 
évi helyi közszolgáltatási tevékenységéről 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

b. Komáromi Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzatának 
jóváhagyása 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

c. Komáromi Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatának jóváhagyása 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

d. „Tűzvédelemért” Közalapítvány Komárom beszámolója 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
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e. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 
2014. évi fordulója 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

f. Komárom Város Önkormányzatának részvétele a „Számítógép a 
mindennapi társ 6” című pályázaton 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

g. Komárom Város Önkormányzata 2013. évi közbeszerzési tervének 
módosítása és fedezet biztosítása az elindítandó közbeszerzési 
eljárásokhoz 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

ZÁRT ÜLÉS! 

h. Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérleti jogviszonyának 
felülvizsgálata 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

i. Salkaházi Sára díj odaítélése 
Előadók:  dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
 

Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
Megkezdődik a napirendek tárgyalása az alábbiak szerint: 
 
Napirendek: 
 

1. Az Önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletéről és 
elidegenítéséről szóló rendelet megalkotása. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy komoly igény 
mutatkozik arra, hogy a szociális bérlakások tekintetében az Önkormányzat előre tudjon lépni. 
Pályázati lehetőségre várnak a tekintetben, hogy akár új bérlakások építése, akár használt 
lakás megvásárlása kapcsán tudja Komárom Város Önkormányzata bővíteni bérlakás 
állományát. A jelenlegi rendelet, az Önkormányzat tulajdonában álló, és bérbe adott, vagy 
bérbe adandó ingatlanokra vonatkozik, amibe bele kell érteni a bérlakásokat, illetve a nem 
lakás céljára szolgáló helyiségeket is. Felkéri dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon 
tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban.  
 
dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy az új rendelettervezet a Képviselő-testület által 
2012. április 24-én elfogadott lakáskoncepcióval összhangban készült. Figyelembe vették 
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Komárom Város Önkormányzatának azt a szándékát, hogy amellett, hogy a szociálisan 
rászorulókat továbbra is segíti, igyekszik a bérlőket felelősségteljes magatartásra rászorítani, 
ami magába foglalja azt, hogy az egyébként igen alacsony lakbért rendszeresen fizessék, 
illetve közüzemi tartozásokat ne halmozzanak fel. Ezt a jogalkotói szándékot számos 
intézkedés alátámasztja. Elmondja, hogy a rendelet-tervezet rögzíti azt, hogy lakásbérleti 
szerződés határozott időre köthető. Maga a szociális bérlakás rendszer azt a célt szolgálja, 
hogy az átmenetileg nehéz helyzetbe kerülőknek nyújtson segítséget, ezért mindenképpen 
határozott idejű jogviszonyt feltételez. Rögzítették azt, hogy ha valamely bérlő 100.000,- Ft-ot 
meghaladó tartozással rendelkezik, abban az esetben a bérleti szerződés nem hosszabbítható 
meg. Azokkal a lakókkal, akik önkényes beköltözést hajtottak végre, vagy valótlan 
adatszolgáltatást teljesítettek az Önkormányzat felé, illetve három évben belül saját tulajdont 
értékesítettek, szintén nem köthető a szerződés. A lakásbérleti jogviszony jogcíme 
tekintetében elmondja, hogy nem csak szociális, illetve szolgálati alapon lehet bérbe adni, 
hiszen ha a Képviselő-testület elfogadja, bevezetésre kerül a piaci alapon történő bérbeadás. A 
piaci alapon történő bérbeadás azért vált szükségessé, mert Komárom Város Önkormányzata 
rendelkezik olyan lakásokkal, amelyek nem alkalmasak szociális alapon történő bérbeadásra. 
A piaci alapon történő bérbeadás magasabb lakbérrel megvalósítható lesz. A rendkívüli 
krízishelyzet alapján történő bérbeadás is bevezetésre kerülne olyan családok számára, akik 
hirtelen felmerülő nehéz helyzetükben szorulnak elhelyezésre. Elmondja, hogy a 
hirdetmények kifüggesztésére, amelyben felhívják a leendő bérlők figyelmét ajánlatbenyújtás 
lehetőségére, az eddigi 30 napos határidőt 15 napra csökkentették, így gyorsabban lehet ismét 
bérlőt kijelölni a meghirdetett lakásokba. A jövedelemhatárt az egyedülállók esetében 
71.000,- Ft-ról 114.000,- Ft-ra növelték meg, ezen jövedelemhatár alatt lehet jogosult 
egyedülálló személy szociális bérlakásra. A bevezetésre került lakbértámogatás kizárólag 
szolgálati lakások esetében vehető igénybe, jogosultsági feltételek megléte esetén ne 
költségalapon, hanem egyedi döntés alapján, szociális alapon történjen a lakbérfizetés. A 
bérlő kötelezettségei részletesen felsorolásra kerültek. A közüzemi szerződéseket a bérlőknek 
kell megkötni a szolgáltatókkal, illetve a közüzemi díjak fizetésének kötelezettségét is 
rögzítették. Új jogintézmény a lakáshasználati díj, amely azon lakókat terheli, akiknek már 
megszűnt a lakásbérleti jogviszonya, viszont még nem költöztek ki a lakásból. A bérleti 
szerződés felmondása után továbbra is a bérlakásban lakóknak lakáshasználati díjat kell 
fizetniük és a bérbeadó 30 napon belül köteles a lakás kiürítése iránti eljárást megindítani. A 
Bizottsági javaslat alapján a tervezet szerint a lakáshasználati díj az második hónaptól a 
hatodik hónapig a bérleti díj kétszerese, a hatodik hónapot követően a lakáshasználati díj 
háromszorosa a bérleti díjnak. A lakáshasználati díj azt szolgálja, hogy ha a lakónak megszűnt 
a bérleti jogviszonya, akkor találjon más megoldást a lakhatásra. Elmondja, hogy 
háziállatokat a szociális bérlakásokban kizárólag jegyzői engedéllyel lehet tartani. A 
korlátozás azt a célt szolgálta, hogy a bérlakások környezetében lakókat ne zavarja az 
állattartás. Elmondja, hogy ezek a legfontosabb változások, amelyek a lakásbérletet illetően a 
rendelet-tervezetben szerepelnek. A helyiségbérletek vonatkozásában nem volt szükség 
nagymértékű változtatásra, itt a régi rendelet szabályait nagyvonalakban átvették az új 
rendeletbe.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni dr. Ströcker Renáta, jegyző tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a 
Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy van. Megadja a 
szót Babják Csaba, képviselőnek.  
 
Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy támogatja az előterjesztés mellékletében szereplő 
rendelet-tervezet elfogadását.  
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Takács József, képviselő: Elmondja, hogy fontosnak tartja a rendelet elfogadását, hiszen a 
Képviselő-testület már régóta foglalkozott az említett témával, míg most eljutott odáig, hogy 
ez a rendelet megalkotásra kerülhessen. Javasolja az érintetteknek, hogy tanulmányozzák át a 
rendelet szövegét, továbbá javasolja az érintettek számára egy tájékoztató küldését, ahol 
bővebb információval szolgálhatnak az érintett személyek részére. Elmondja, hogy a lakások 
meghirdetését a Polgármesteri Hivatalban a hirdetőtáblákon megtalálják, valamint a Városi 
Televízió hirdetőfelületén, illetve Komárom Város honlapján is megtekinthetőek.  
 
Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy felmerült a kérdés a lakók 
részéről, hogy a meglévő állatokra is vonatkozik-e az új jogszabály. A rendeletben látható az, 
hogy aki szociális bérlakásban jelenleg is tart háziállatot, szintén szükséges a jegyzői 
engedély beszerzése. Jegyzői engedély nélkül nem tartható háziállat a szociális 
bérlakásokban. Elmondja, hogy ha a szomszédokat zavarja az állattartás, illetve nem 
megfelelő körülmények között tartják a háziállatot, abban az esetben a már meglévő állatok 
tartását sem fogja a jegyző engedélyezni.   
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat az előterjesztéssel 
kapcsolatban. Elmondja, hogy a Bizottsági ülésen két javaslat került megfogalmazásra. Az 
egyik a lakáshasználati díj tekintetében, hogy a 23.§ (3) bekezdése a) pontját módosítsák 2-6. 
hónapra a 3-6. hónap helyett. A Bizottsági ülésen felmerült a közös költségekkel kapcsolatos 
kérdéskör megvizsgálása. Kérése a Polgármesteri Hivatal illetékes munkatársai felé, hogy e 
tekintetben a megfelelő vizsgálatokat végezzék el, ez a rendelet szövegét nem érinti. 
Elmondja, hogy 196 bérlakással rendelkezik Komárom Város Önkormányzata. Megkérdezi, 
hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 
kapcsolatban? Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-147/2013. 
iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról, a fent ismertetett 
módosítási javaslattal. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet hozza: 
 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
15/2013. (X.30.) önkormányzati rendelete 

 
az Önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletéről és 

elidegenítéséről  
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 

2. Komárom Város Önkormányzata kitüntető díjairól szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
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dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy Komárom 
Város Önkormányzat Képviselő-testülete 1990 óta 8 féle különböző díjat, elismerő címet 
alapított a város köztiszteletben álló polgárainak megbecsülése és tisztelete jeléül, valamint a 
különböző szakterületeken végzett kiemelkedő, magas színvonalú teljesítmény elismerésére. 
Ezek a rendeletek az évek során többszöri módosításon estek át. Elmondja, hogy az 
áttekinthetőség és a díjakkal kapcsolatos feladatok egységesebb ellátása érdekében indokolt, 
hogy az Önkormányzat által alapított kitüntetések egységes szerkezetben, egy rendeletben 
jelenjenek meg. Elmondja, hogy az Ügyrendi Bizottság megtárgyalta a napirendet, és 
egyhangúan elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 
észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-
148/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet hozza: 
 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
16/2013. (X.30.) önkormányzati rendelete 

 
Komárom Város Önkormányzata kitüntetéseiről, díjairól 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 

3. A helyi adókról szóló 25/2011. (XII.22.) számú önkormányzati rendelet 
módosítása, magánszemély kommunális adójának kivezetése. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, aljegyző 
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy az előző évek 
gazdasági válsága nem kímélte Komárom városát sem. 2011. év II. felében a Képviselő-
testület szembesült azzal a ténnyel, hogy komoly problémákkal küzd Komárom Város 
Önkormányzata. Kellett hozni bizonyos intézkedéseket, döntéseket, mint például az 
intézményrendszer racionalizálása, párhuzamosságok kiküszöbölése, a pazarló gazdálkodás 
visszaszorítása, és a helyi adórendszer átalakítása. Így került 2012. január 1-től a városban 
bevezetésre a magánszemélyek kommunális adója. Az elmúlt években a racionalizálások, 
átszervezések, intézményi összevonások, meghozták a várt eredményt. A helyi adófizetési 
morál is jelentősen javult. A bevételi forrásokból, illetve a kiadási oldal racionalizálása 
tekintetében is kijelenthető, hogy stabil költségvetés lesz alkotható a magánszemély 
kommunális adója nélkül is a 2014-es évben. Elmondja, hogy a város gazdálkodása 
stabilabbá, a költségvetés kiegyensúlyozottabbá vált, így a jövőben már nem indokolt a város 
lakosságára ezt a plusz adóterhet kivetni. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, 
hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy 
van. Megadja a szót Takács József, képviselőnek.  
 
Takács József, képviselő: Elmondja, hogy az átszervezéseknek, intézményi 
összevonásoknak, és a pazarló gazdálkodás megszűntetésének meg lett az eredménye. Az 
adókötelezettség megszűntetése 5.000,- és 9.000,- Ft közötti megtakarítást jelent majd az 
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érintettek számára. Elmondja, hogy körülbelül 7.000 helyre kell megszüntető határozatot 
kiküldenie Komárom Város Önkormányzatának. Elmondja továbbá, hogy 2012. január 1-től a 
városban bevezetésre kerülő magánszemélyek kommunális adójának köszönhetően, a 2012-es 
évben 40.000.000,- Ft adóbevétele származott az önkormányzatnak. Az idei év végére 
45.000.000,- Ft kommunális adóbevétel várható. A magánszemély kommunális adójának 
ellenőrzése jelenleg is folyamatban van.  
 
Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy támogatja az adónem kivezetését, mert már a 
bevezetését sem támogatta.   
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat az előterjesztéssel 
kapcsolatban. Elmondja, hogy a 2010-es évben, amikor megalakult az új Képviselő-testület, 
senki nem arra készült, hogy 2.000.000.000,- Ft hiánnyal kell megküzdeni, ugyanis ekkora 
összeg hiányzott a költségvetésből. Amikor Komárom Város Önkormányzata fizetési, 
bérkifizetési nehézségek előtt állt, a Képviselő-testület számára nem adódott más megoldás. 
Köszönetet mond minden komáromi lakosnak, akik a legnehezebb időszakban is az 
összefogás mellett álltak ki. Az adózási morál tekintetében látható volt, hogy a komáromi 
lakosok is átérezték, hogy a közös döntéseknek és a közös teherviselésnek volt itt az ideje. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 
napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 
hogy szavazzanak az 1-149/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet hozza: 

 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
 17/2013. (X.30.) önkormányzati rendelete  

 
a helyi adókról szóló 25/2011. (XII.22.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 

4. Az államháztartáson kívüli forrás átvételére és átadására vonatkozó rendelet 
megalkotása. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a helyi 
civil szervezetek, egyesületek, alapítványok támogatását tekintve részletes határozattal 
rendelkezik Komárom Város Önkormányzata arra vonatkozólag, hogyan kívánja szabályozni 
a támogatás elosztását. A KEM Kormányhivatal felől azt a tájékoztatást kapta Komárom 
Város Önkormányzata, hogy az államháztartáson kívüli forrás átvételére és átadására 
vonatkozó rendelkezéseket rendeletben kell szabályozni. Amennyiben a Képviselő-testület az 
éves költségvetésből különböző területen működő szervezetek részére nyújt támogatást, az 
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minden esetben államháztartáson kívülre történő forrásátadást jelent. A törvénymódosítás 
hatálybalépését követően így a Képviselő-testület csak akkor nyújthat támogatást, ha ennek 
eljárási rendjét helyi rendeletben meghatározza. Fontos egy olyan rendelet megalkotása, 
amely korszerű jogi keretek biztosításával támogatja a civil szervezetek további erősödését, 
valamint elősegíti működési környezetük fejlődését, ezzel csökkentve a civil szervezetek 
adminisztrációs terheit, jogi környezetük átláthatóbbá, valamint alkalmazhatóbbá tételét. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 
napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 
hogy szavazzanak az 1-150/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet hozza: 
 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
18/2013.  (X.30.) önkormányzati rendelete 

 
az államháztartáson kívüli forrás átvételéről és átadásáról 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 

5. Komárom Város Önkormányzata 2014. évi költségvetési koncepciója, valamint 
beszámoló az Önkormányzat 2013. évi első háromnegyedévi gazdálkodásáról. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelent Dr. Sugár 
Dezsőt, a könyvvizsgálatot végző Moore Stephens K-E-S Audit Kft. ügyvezető igazgatóját. 
Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a könyvvizsgálói jelentést megkapták, 
melyben a könyvvizsgáló rögzítette, hogy az előírásoknak mindenben megfelelőnek tartják az 
előterjesztést. Elmondja, hogy a koncepció tekintetében azokat az elveket próbálták 
hangsúlyozni, és a Képviselők figyelmébe ajánlani, amelyeket az előző években is fontos 
célkitűzésnek tartott a Képviselő-testület. A koncepció célja a költségvetés kialakításához 
szükséges alapelvek, főbb célkitűzések meghatározása. Az Országgyűlés is tárgyalja a 
Magyarország 2014. évi költségvetéséről szóló törvény tervezetét, amely még számtalan 
ponton módosulhat, amely érinti Komárom Város Önkormányzata költségvetését is. 
Elmondja, hogy a költségvetési koncepció részben az önkormányzat elvi prioritásait 
fogalmazza meg a 2014. évi költségvetés összeállításánál, amelyek a lakossági igények, a 
Képviselő-testület tagjainak jelzései, illetve az intézményekre vonatkozó kérelmek alapján 
kerülnek összeállításra. A prioritások közé tartozik Komárom Város Önkormányzat 
működésének fenntartása, az intézmények megfelelő szakmai színvonalon történő 
működtetésének biztosítása, emellett a beruházások folytatása, és minél több beruházás 
megvalósítása akár Európai Uniós illetve más pályázati forrásból. Elmondja, hogy pozitív 
visszajelzése van az önkormányzat által indított, saját forrásból történő beruházásoknak, 
amelyet a lehetőségekhez mérten továbbra is folytat Komárom Város Önkormányzata. 
Elsősorban az infrastrukturális beruházások tartoznak ide, mint például az utak, járdák, és a 
közvilágítással kapcsolatos felújítások. Fontosnak tartja, hogy a Képviselő-testület a 
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későbbiekben is tudjon ezen beruházások folytatására forrásokat elkülöníteni. A koncepció ezt 
az elvet, és kritériumrendszert foglalja magába. Azzal a kiegészítéssel javasolja elfogadni a 
költségvetési koncepciót, hogy a Közösségi Ház átalakításával kapcsolatos munkák és a 
könyvtár ideköltöztetésével kapcsolatos feladat is szerepeljen a prioritásrendszerben. 
Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 
napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 
hogy szavazzanak az 1-131/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 218/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat 2014. évi 
költségvetési koncepcióját megvitatta, azt az előterjesztésben foglaltaknak 
megfelelően elfogadja. 
A költségvetés elkészítése során az alábbi szempontokat tarja szükségesnek 
figyelembe venni: 
A Képviselő-testület 2014. évben a folyamatban lévő fejlesztési feladatok 
folytatására, befejezésére, új fejlesztések beindítására, a városüzemeltetési 
feladatok ellátására, továbbá az intézmények megfelelő szinten történő 
üzemeltetésének biztosítására helyezi a fő hangsúlyt. 
A következő költségvetési évben a pályázati úton elnyerhető támogatások 
megszerzése, a lehetséges külső források – lehető legnagyobb arányban történő - 
bevonása kiemelt fontossággal bír. 
Az idegenforgalommal kapcsolatos feladatok ellátása, Komárom város kulturális 
és sport rendezvényeinek támogatása stratégiai fontosságú kérdés, mely a 
foglalkoztatás bővítés lehetőségeire is hatást gyakorol. Meg kell fontolni a Jókai 
Mór Városi Könyvtár másik épületben való elhelyezésének lehetőségét. 
A 2014. évi költségvetésben is alapokat kell létrehozni a tartalékok között az 
alábbiak szerint: Általános tartalék, Működési célú tartalék (civil szervezetek 
támogatási alapja, oktatási alap, egészségügyi és szociális alap, polgármesteri 
keret, nyári napközis tábor költségei, önállóan működő intézmények 
karbantartási alapja) Felhalmozási célú tartalék (pályázati alap a megvalósuló és 
nyertes pályázatokra, vis maior keret). 
Az elkövetkező évben is fenn kell tartani Komárom város lakossága részére az 
eddigiekben nyújtott támogatásokat. 
A Polgármesteri Hivatal és az intézmények vonatkozásában a tervezés során a 
2013. évi szinten tartás a cél a személyi juttatások és járulékok vonatkozásában. 
A Kormány a közfoglalkoztatás rendszerének kiterjesztésével megteremtette a 
lehetőséget az elsődleges munkaerőpiacról kiszorultak foglalkoztatása számára. 
Az önkormányzat kiemelt programként kezeli a hátrányos helyzetű csoportok 
helyzetének javítását. 
A közfoglalkoztatási program keretében a jövő évben közel 100 fő számára 
biztosítjuk a munkaerőpiacon hátrányban lévők téli foglalkoztatását. Az évek óta 
folyó hagyományos közfoglalkoztatási programokban közel 80 fő foglalkoztatását 
tudjuk biztosítani. 
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Az átfogó bérlakás program folytatása és a szociálisan rászorulók számára 
támogatása kiemelt feladataink között szerepel. 
A Polgármesteri Hivatal szervezetrendszerének hatékony működtetése továbbra 
is fontos feladat. 

  
Határidő: a  2014. évi költségvetés elkészítésének határideje  
Felelős:        dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-131/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról, mely 
az I-III. negyedévi gazdálkodásról szóló beszámolót tartalmazza. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 8 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 219/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a város 2013. évi 
költségvetésének I-III. negyedéves végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
 

 
6. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti 

fontosabb eseményekről. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

    
dr. Molnár Attila, polgármester: Kiegészíti az előterjesztést. Elmondja, hogy a Komárom, 
Jókai tér 2. földszint 1. szám alatti 182 m2-es önkormányzati üzlethelyiséget értékesítésre 
kínálta Komárom Város Önkormányzata. Elmondja, hogy a Jókai Mór Városi Könyvtár 
igazgatója kiírta az intézményvezető-helyettesi pályázatot. A pályázat kiírása szerint csak az 
intézmény dolgozói pályázhatnak a helyettesi beosztásra. Elmondja, hogy a vezető-helyettes 
megbízásához szükséges a fenntartó egyetértése is. Elmondja továbbá, hogy jogszabály 
előírásának megfelelően az iskolákban felállításra kerülnek az Intézményi Tanácsok. 
Elmondja, hogy a közlekedési tárca már hetedik éve írja ki a Kerékpárosbarát Települések és 
Munkahelyek pályázatot, amelynek célja, hogy motiválja és irányítsa a kerékpáros közlekedés 
elterjesztésében hivatott önkormányzatokat és munkahelyeket céljaik elérésében. A célok 
elérésének érdekében a Kerékpárosbarát Települések Országos Szövetsége fontos feladata, 
hogy a kerékpáros közlekedés eseményeiről minél szélesebb és aktuálisabb tájékoztatást 
adjon tagjainak. A két ülés közötti események bemutatása körében elmondja, hogy Levéltáros 
Nap került megrendezésre a Jókai Mór Városi Könyvtár épületében, amelyen Komárom 
Város Önkormányzata is képviseltette magát. Az 1848-49-es Hagyományőrző Egyesület 
Nagyherkály pusztán tartott megemlékezést a Komáromi vár megadása kapcsán. A Komáromi 
vár az utolsó vár volt Klapka György vezetésével, amelyik kitartott a Szabadságharc idején. 
Ennek emlékéül zajlott ünnepség a Nagyherkály pusztai emlékműnél. Elmondja, hogy 2013. 
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szeptember 28-án és 29-én a Hon Nap rendezvényeit látogathatták a komáromi lakosok a 
Csillag Erdőben. Szintén ezen a hétvégén került megrendezésre a Pedagógus Kórusok 
Országos Találkozója, ahova közel 1000 fő kórustag érkezett, több mint 30 kórus volt jelen. 
Külön köszönetet mond a Vox Femina női karnak a rendezvény megszervezéséért, 
lebonyolításáért. Az Idősek Világnapját is megünnepelték, hagyományaik szerint közösen a 
három Nyugdíjas Klubbal és a Nőklub tagjaival. Elmondja, hogy Komárom Város 
Önkormányzata műsorral kedveskedett a szép korúaknak a Városi Sportcsarnokban. Ezt a 
hagyományt szeretné az önkormányzat a későbbiekben is folytatni. Az Aradi Vértanúkról 
való megemlékezést is szervezett Komárom Város Önkormányzata, ahol a Szent Imre Római 
Katolikus Általános Iskola diákjai és igazgatója mondott emlékező beszédet, amelyet ezúton 
is megköszön az iskola diákjainak, igazgatójának és a felkészítő tanároknak. Folytatódtak a 
lakossági bejárások. Három lakossági bejárás zajlott a közelmúltban. A Csillag lakótelepen, a 
Gábor Áron utca környékén, valamint a Mol városrészen. A felmerülő problémákat első 
kézből igyekeznek megoldani. A Komáromi Polgármesteri Hivatal Műszaki osztályának 
munkatársai, a közterület-felügyelet munkatársai, és a Saxum Kft. munkatársai is részt vettek 
a lakossági bejárásokon. A lakosság által felvetett problémákat igyekeznek az illetékes 
munkatársak rövid időn belül megoldani. Az óraátállításnak köszönhetően 17 óra körül már 
sötétbe burkolózik a város, így a lakossági bejárásokat akkor tudják folytatni, ha az időjárás 
tavasszal ismét lehetővé teszi. Tavasszal a város többi területén is folytatódnak a lakossági 
bejárások, addig pedig fogadóórán tudják fogadni a komáromi lakosokat. November 21-én 
csütörtökön Czita János képviselővel a Koppánymonostori városrészen, november 19-én 
pedig Sárai János és Takács József képviselővel a Szőnyi városrészen várják a lakosok 
észrevételeit. Elmondja, hogy október második hétvégéjén került sor Komárom városában a 
hősi halált halt katonalovak emlékművénél egy megemlékezésre, amelyet a Magyar Lovas 
Kör szervez évek óta. Európában és Magyarországon is az egyetlen emlékmű itt található 
Komárom városában, amely a háborúban elesett katonalovaknak állít emléket. A Magyar 
Lovas Kör jelezte, hogy ezt a megemlékezést az elkövetkezendő időszakban is kívánják 
folytatni, amihez Komárom Város Önkormányzata is minden támogatást megad. A Feszty 
Árpád Általános Iskolában a Szülők Napja rendezvény került megrendezésre. A Sotokán 
karate versenyen is Filep Imre által fémjelzett Karate Egyesületnek a versenyén is részt vettek 
Horváth Gyula képviselővel. A Lovas Színházban a Magyar Televízió által is hamarosan 
bemutatásra kerülő Honfoglalás című darab díszvetítésén is jelen voltak. Ezúton is gratulál a 
produkcióhoz. Elmondja, hogy a Rex Állatvédő Egyesület nyílt napot szervezett, az újonnan 
átadott kisállat menhelyen, ahol Czita János képviselővel vettek részt az átadási ünnepségen. 
A Rex Állatvédő Egyesület birtokba tudta venni az új állatmenhelyet, amely elsősorban a 
kóbor kutyák számára biztosít lehetőséget arra, hogy megfelelő körülményeket tudjanak 
biztosítani a számukra. Az új menhely átadásával Koppánymonostoron is megoldódnak a 
problémák, hiszen a lakók folyamatosan jelezték az állatmenhellyel kapcsolatos problémáikat 
Komárom Város Önkormányzata felé. A Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
vezetésével, és munkatársaival együtt élelmiszerosztás zajlott a városban. Fontosnak tartja, 
hogy a rászorulókon, és a nagycsaládosokon tudjanak segíteni. Az Ökumenikus 
Segélyszervezet minden évben két alkalommal az élelmiszerosztás költségeit finanszírozza. 
Komárom Város Önkormányzata ezt a két alkalmat egészíti ki másik kettő alkalommal, így 
negyedévente tudnak segíteni a nagycsaládosokon illetve a rászorulókon. Elmondja, hogy ez 
élelmiszerosztást a továbbiakban is szeretné folytatni Komárom Város Önkormányzata, és 
szerepeltetni az intézmény költségvetésében. A Kempelen Kupa sport napja került 
megrendezésre a Városi Sportcsarnokban. Elmondja, hogy több iskola, külhoni iskolák a 
Felvidékről is részt vettek ezen a sporteseményen. A Monostori Erődben Kutyakiállítás is 
megrendezésre került, ahol 5.000 kutyát neveztek be a kiállításra. Rekordszámú nevezés volt, 
megteltek a komáromi vendéglátó egységek is. Bízik benne, hogy a következő évben is 
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Komárom lehet a házigazdája ennek a nagysikerű rendezvénynek. A Városháza Dísztermében 
tartotta a Kecskés László Társaság és Komárom Város Önkormányzata közös rendezvényét a 
Kecskés László Emlékév kapcsán, amelyen diákok mérhették össze tudásukat vetélkedőkön. 
A rendezvény kapcsán rajzpályázat is kiírásra került, a rajzokat a Városházán a Díszterem 
előtti folyosón megtekintheti minden érdeklődő. Elmondja, hogy a Magyar Vöröskereszt 
rendezvényén is részt vettek, ahol az Egészséges élet hónapja című rendezvényét 
Komáromban tartotta meg a Megyei Vöröskereszt. Fontos a Vöröskereszt és Komárom Város 
Önkormányzata közötti stratégiai kapcsolat fenntartása, hiszen az élet bebizonyította, hogy a 
hó helyzet és az árvíz kapcsán nagyon sok segítséget kapott Komárom városa a civil 
szervezettől, illetve annak önkéntes segítőitől. Részt vettek a Goodmills Gabonaforgalmi Zrt. 
új raktárátadóján. A komáromi lakosoktól sok esetben érkezett bejelentés, észrevétel, a 
közlekedéssel kapcsolatban a Temető utca, és a Klapka György úti csomópontot érintően. Az 
új raktárépület átadása ezt a problémát is orvosolni fogja. A Trianoni Békediktátum után 
Komárom város történelmi városrésze Észak-Komáromban helyezkedik el, s a város 
szerkezete magán hordozza ezeket a nyomokat. Az 1901-ben épült a gabonaforgalmi épület. 
A város központjába került, mégis egy olyan üzemről van szó, ami több mint 100 éve kifejti a 
működését. Nagyon jó megoldást sikerült találni a tervezőknek. Köszönetet mond Siklósi 
József főépítésznek is, hogy sikerült egy olyan homlokzat kialakítást végrehajtani, ami 
beleillik a városképbe is. Bízik abban, hogy az ilyen fajta beruházások akár a 
munkahelyteremtés kapcsán is segítséget tudnak nyújtani a városban élőknek. A cég 
tulajdonosa elmondta, hogy hosszú távra tervezik Komárom városában való működésüket. 
Elmondja, hogy Észak-Komárom polgármesterével Anton Marek úrral részt vettek a 
Komárom Városi Sportegyesület Tenisz Szakosztálya által életre hívott Komárom- Észak-
Komárom amatőr teniszbajnokság évzáróján, ahol idén egy Észak-Komáromi csapat nyerte el 
az első helyezést. Szőnyi Ferenc embert próbáló eseményen vett részt. 30 nap, 30 ironman 
versenyt teljesített, ahol szép eredménnyel zárt, második helyezést ért el, és ismét 
tanúbizonyságot tett arról, hogy semmi sem lehetetlen. Elmondja, hogy részt vettek a 85 éves 
Evangélikus Egyház fennállására szervezett ünnepi közgyűlésen, illetve az azt megelőző 
Istentiszteleten, valamint a Városháza Dísztermében azt követően megrendezett 
Szeretetvendégségben is. Összetartó közösség, nagyszerű kórussal, amely idén a Pro Urbe 
Komárom kitüntető díjat is kapott. Ehhez a tevékenységhez minden olyan segítséget, 
támogatást, amelyet Komárom Város Önkormányzata meg tud tenni, megadnak e tekintetben. 
A Városháza Dísztermében a múlt héten került sor az állampolgársági eskük letételére. 
Elmondja, hogy 350-400 fő között van azon emberek száma, akik állampolgársági esküt tettek 
Komárom városában. Október 22-én az október 23-i Forradalom és Szabadságharc előestéjén 
emlékeztek meg a Forradalom komáromi hőseiről. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 
észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy van. Megadja a szót Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármesternek. 
 
Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy a tanévkezdéssel, nemcsak a 
városi prevenciós program folytatódik „Kincset ér” néven tovább, hanem folytatódik a 
Humán Papilloma vírus elleni védőoltási program is. Az idei évben a 2000-ben született fiú és 
lány gyermekek szülei nyilatkozhattak arról, hogy kívánják-e részesíteni gyermeküket a 
védőoltás beadásában. Az érintettek 2/3-a jelezte Komárom Város Önkormányzata felé azt, 
hogy él ezzel a lehetőséggel. Az első oltóanyagokat a gyermekorvosok már megkapták, és az 
első oltási kör ebben a tekintetben megtörtént. 2007-ben, amikor a program elindult még nem 
így működött. A 2010-es évben korosztályos oltássá tették a méhnyak-rák elleni védőoltást a 
fiatalok részre. Ingyenesen részesülhettek korosztályonként a komáromi lakóhelyű gyermekek 
ebben a védőoltásban. Elmondja, hogy az első 7 önkormányzat között foglal helyet Komárom 
Város Önkormányzata a védőoltások bevezetését illetően. Remélhetőleg a Nemzeti 
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Védőoltási Programba is bekerül majd ez az oltás. Az illetékes Államtitkárság támogatja ezt a 
védőoltási programot. Az Államtitkárság elmondása szerint a 2014. évi költségvetés 
tartalmazni fogja ezt az összeget, ami országos programot fog jelenteni a fiatalok számára. 
Megnyugtat mindenkit, hogy Komárom városában senki sem fog kiesni ebből a védőoltási 
programból. Elmondja, hogy dr. Ströcker Renáta jegyzővel összefogva felkérték a közterület-
felügyelet munkatársait, hogy mérjék fel Komárom városában azokat a lámpatesteket, 
amelyek nem világítanak. Három éjszakába telt, míg bejárták a város területét a közterület-
felügyelet munkatársai. Elmondja, hogy közel 90 darab lámpatestet találtak, amelyek nem 
világítottak. Nehéz feladat, hiszen mindig lesz olyan lámpatest, amely nem világít, ezért kéri, 
hogy gyakrabban vizsgálják át a lámpatestek állapotát, ezzel is javítva a közbiztonságot.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 
tájékoztatását az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Czita János, képviselőnek. 
 
Czita János, képviselő: Elmondja, hogy Koppánymonostoron két nagyobb beruházás folyik, 
az egyik a rekultiváció amiről az előző testületi ülésen részletes tájékoztatást adott, a másik a 
járdaépítési munkálatok. Az egyik szakasz a Dózsa György Általános Iskolától a 
Koppánymonostori temetőig tartó szakasz, a másik pedig az Újszállási úttól a Szúnyogvárig 
terjedő építési szakasz. Ezen a szakaszon az elmúlt időszakban a lakók megkeresték, ezeket az 
észrevételeket továbbította a Komáromi Polgármesteri Hivatal Műszaki osztályának 
munkatársai felé. Szinte mindenhonnan pozitív visszajelzéseket kap. Köszönetet mond a 
műszaki osztály dolgozóinak, hogy minden észrevételt megvizsgáltak, többször kapott írásos 
anyagot arról, hogy egy problémát miként lehet megoldani. A Dózsa György Általános Iskola 
felöli részen a járdaburkolat térkőből készült, míg a másik részen aszfaltból. Felvetődött, hogy 
ennek mi az oka. Elmondja, hogy több választ is kapott a kérdésre, de szeretné megkérdezni, 
hogy milyen indokok alapján történt, hogy így eltért a két járdaburkolat minősége. Felvetődött 
az a probléma, hogy az Újszállási útnál a régi járda csatlakozzon az új járdához. Itt is pozitív 
előrelépés történt, hiszen az ajánlatkérés folyamatban van. Elmondja, hogy meg fog oldódni a 
járdarácsatlakozás. A zöldhulladék szállítással kapcsolatban a kommunikáció az idei évben 
jobb volt, mint tavaly. A zöldhulladék szállításról minden lakos kapott egy levelet, amin 
tájékoztatják a lakosokat, hogy a városban, a városrészekben mikor, melyik napon lesz 
elszállítás. A leveles formánál meg kell maradni, mert vannak lakosok, akik nem olvassák az 
internetet és nem hallják a televízióban. A buszközlekedéssel kapcsolatban elmondja, hogy a 
Vértes Volán Zrt. munkatársai keresték meg azzal a problémával, hogy a Fenyves úton 
kilógnak az ágak, és a nagyobb buszokat akadályozzák a közlekedésben. Mivel 
Önkormányzati területről van szó, kérése a Saxum Kft. munkatársai felé, hogy végezzék el a 
szükséges munkálatokat ezen a területen. Elmondja, hogy Koppánymonostoron 
megrendezésre került a Szüreti Mulatság, amely az idei évben fesztivál jelleget is öltött, 
hiszen egy főzőversenyen is részt vehettek a jelenlevők. A kutyamenhellyel kapcsolatban 
elmondja, hogy lezártak egy régóta húzódó ügyet, amely mindenki számára fontos volt. 
Megköszöni a Koppánymonostori lakosoknak, hogy több éven keresztül türelemmel 
viseltettek a Koppány vezér utcában lévő körülbelül 30 kutya léte miatt, és köszönetet mond a 
városvezetésnek, hogy ezt a sok éve fennálló problémát megoldották. Kérése a Komáromi 
lakosok felé, hogy felelősséggel tartsanak háziállatot a továbbiakban is, hiszen az 
állatmenhely a kóbor állatok elhelyezésére szolgál, nem pedig a megunt háziállat 
befogadására. Elmondja, hogy Komáromban található egy Szenczi Tanya nevezetű régi 
épület, ami a régi TSZ-nek egy 4 hektáros juhhodája, és ebbe a lerobbant épületbe beköltöztek 
a hajléktalanok. Az épület magánterületen van, a tulajdonosa a Solum Zrt. próbált intézkedni. 
A gond az, hogy híre ment ennek az épületnek a hajléktalanok körében. Elmondja, hogy 
közben az ügy megoldódni látszik, mert az épület tulajdonosa, a Solum Zrt. a Közterület-
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felügyelet, és az ott lakók az épületet olyan helyzetbe hozták, hogy ne tudjanak oda 
beköltözni. Komárom városa a hajléktalanok érdekében sokat tesz, hiszen téli melegedőről, és 
egyéb szociális segítségről gondoskodik. Elmondja, hogy a Napsugár Óvoda 40. éves 
születésnapját fogja ünnepelni. 1973-ban épült meg, és ennek az ünnepsége lesz november 
15-én. Ahogy dr. Molnár Attila polgármester is elmondta, közös fogadóórákra várják a 
Koppánymonostori illetve a Komáromi lakosokat is, amely a Dózsa György Művelődési 
Házban november 21-én csütörtökön 16 órai kezdettel kerül megrendezésre.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Czita János, képviselő tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Elmondja, hogy a téli időszakra jelenleg is bővítik a 
hajléktalanszálló férőhelyeinek számát, amely a probléma megoldását is szolgálja. A 
járdaburkolatok kérdését illetően felkér Hornig Rudolfné alpolgármestert, hogy adjon 
tájékoztatást. 
 
Hornig Rudolfné, alpolgármester: Elmondja, hogy azért döntöttek a térburkolat mellett, 
nem pedig az aszfaltburkolat mellett, mert Koppánymonostor ezen részén elsősorban 
intézményi épületek helyezkednek el. A következő időszakban prioritást élvező munkálatok 
az orvosi rendelő, az óvoda folytatásában épülő járda, út, illetve a vízelvezető rendszernek a 
megépítése. Az óvodánál már lehet látni, hogy térburkolat épült, amely ezen a területen 
tovább folytatódik. A közbeszerzési eljárásban meghirdetett és a vállalkozók által elnyert 
tervdokumentációban aszfaltburkolat volt kiírva. Ennek a szakasznak a kivitelezését a Saxum 
Kft. dolgozóival végeztették el. Elmondja, hogy ha később ezen a szakaszon bármiféle 
bontásra, fejlesztésre kerül sor, így egyszerűbb lesz korrigálni az adott területet. Tehát az 
intézményi rendszerek, és további fejlesztések miatt történt ez a megoldás.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hornig Rudolfné, alpolgármester 
tájékoztatását. Elmondja, hogy a következő testületi ülésen napirendi pontként szerepelni fog 
a Képviselő-testület előtt a közbeszerzési terv aktualizálása, módosítása. Elmondja, hogy a 
közbeszerzési eljárást feltételesen írják ki azon fontosabb beruházások tekintetében, 
amelyeket a 2014-es év első felében szeretne Komárom Város Önkormányzata elvégezni. Az 
idei költségvetés elfogadása után, a Képviselő-testület augusztus hónapban tudott döntést 
hozni arról, hogy a közbeszerzési eljárás alapján ki végzi ezt a tevékenységet. Ha a 
közbeszerzéseket időben kiírják, akkor remélhetőleg tavasszal tudnak folytatódni a beruházási 
munkálatok. Szükséges, hogy a közbeszerzést, ha feltételesen is de kiírja Komárom Város 
Önkormányzata. Megadja a szót Hamrák Zsófia, képviselőnek. 
 
Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a mai napon az E.on Hungária Zrt. és Komárom 
város összefogásával az Arany János, és a Fáy András utca kereszteződésénél, és a Fáy 
András utcát érintően nagyméretű faültetés valósult meg. Elmondja, hogy a lakók 
megelégedésére szolgál a Tóparti Óvoda környékén folytatott építkezés. November 6-án a két 
város újraegyesítésének 75. évfordulója kerül megrendezésre. A Trianoni Békediktátum után 
a Felvidék egy része visszakerült az anyaországhoz. A történelem ezt örömünnepként jegyzi. 
A korabeli visszaemlékező írásából idézve „Ilyen ünnepet csak egyszer lát az ember az 
életében. S ha egyszer látja, soha nem felejti el. Ez az-az esemény melynél álmodni szebbet 
sem lehet.” Elmondja, hogy Észak- és Dél-Komárom összefogására és kezdeményezésére 
visszaidézésre kerül a két város újraegyesítése. November 4-től 6-ig egy rendezvénysorozat 
veszi kezdetét, melynek alapjai Palotás Gáspár komáromi lakos archív dokumentumai. 
Elmondja, hogy az archív dokumentumok a Békediktátum előtti kudarcba fulladt komáromi 
tárgyalást mutatják be, ezt követően pedig azt a napot, amikor a két város újraegyesült. A 
dokumentumok, film formájában kerülnek bemutatásra november 4-én 9 órától 12 óráig 
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óránkénti vetítéssel a Jókai Moziban. November 5-én és 6-án is óránkénti vetítéssel az 
iskolásoknak vetítésre kerül a dokumentumfilm. Elmondja, hogy november 4-én 17 órai 
kezdettel a Jókai Mór Városi Könyvtárban egy Észak-Komáromi kutatónak a „Szent István 
Hadihajó Története” című eladását hallgathatják meg az érdeklődők. Észak- és Dél-Komárom 
újraegyesítése 75. évfordulójának pontos napja november 6, ezen a napon 18 órai kezdettel a 
Jókai Moziban a két város polgárai közösen fognak megemlékezni. Ezen a napon szintén 
bemutatásra kerülnek Palotás Gáspár archív dokumentumai, és Popi Gyula 
történészprofesszor előadását is meghallgathatják az érdeklődők. A régmúltra való 
visszaemlékezés fontos, hiszen megismerhetjük azokat a történéseket, amelyeket nem 
élhettünk át. Ezek a megemlékezések megtanítják az embert arra, hogy mennyire fontos az 
összetartozás.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hamrák Zsófia, képviselő tájékoztatását, és 
ez emléknap megszervezésével kapcsolatos munkálatok lebonyolítását. Megadja a szót 
Takács József, képviselőnek. 
 
Takács József, képviselő: Elmondja, hogy egy közbiztonsággal kapcsolatos fórum is 
megszervezésre került a Szőnyi Művelődési Házban. Véleménye szerint a lakosok az ilyesféle 
fórumok szervezését igénylik. Köszönetet mond a rendőrség közreműködéséért. Az ilyen 
fajta, tájékoztatást városrészekre lebontva is meg lehet tartani. Elmondja, hogy pozitív 
visszajelzéseket kapott a járdaépítésekkel kapcsolatban. Szőnyben a Petőfi Sándor utca 82. 
szám előtt viszont problémát okoz a járda és a kapubejáró meredeksége. A problémáról a 
műszaki osztály munkatársai tudnak. Kérése, hogy vizsgálják meg, hogyan lehetne a 
problémát orvosolni. Elmondja, hogy a Török Ignác utcából is érkezett visszajelzés arra 
vonatkozóan, hogy a járda szintje magasabban van, mint az udvar szintje. A Molaji 
városrészen lakossági bejárást tartottak. Feljegyezték az észrevételeket, mint például az 
illegális hulladéklerakás, a zajterhelés, és a fűtéssel kapcsolatos észrevételek. Vannak 
észrevételek, amelyeket rövid időn belül nem tud megoldani Komárom Város 
Önkormányzata, de az észrevételek nagy része rövid határidőn belül megoldásra kerül.    
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Takács József, képviselő tájékoztatását. 
Elmondja, hogy a térfigyelő kamerarendszer is átadásra került. A Képviselő-testület döntése 
nyomán egy 12.500.000,- Ft-os beruházás valósult meg, amelyből 10.000.000,- Ft pályázati 
forrás. Elmondja, hogy 4+1 kamera felállítására került sor, amelyek rendszámfelismerővel és 
egyéb funkciókkal is el vannak látva. A kamerarendszer a közbiztonság növelésében, és a 
bűnmegelőzési program tekintetében is nagy szerepet játszik. A Vasmacska Panzió és Tesco 
Áruház kereszteződésében beszakadt útszakaszt érintően elmondja, hogy a júniusi 845 
centiméteres Dunai árvízből a várost sikerült megvédeni, de az árvízi kísérőjelenségeket nem 
sikerült maradéktalanul kiküszöbölni. Elmondja, hogy a munkálatok elkezdésével várni 
kellett, hiszen a vezeték folytatása a Bécs-Budapest-Hegyeshalom vasútvonal alatt húzódik, 
illetve egy nemzetközi út halad itt át. Mindezen okok miatt a megfelelő hatóságokkal 
egyezteti kellett a folyamatokat, ami időigényes volt. Reményeik szerint a munkálatok 
mihamarabb befejeződnek, addig is arra kér minden erre közlekedőt, hogy óvatosan, 
körültekintően vezessen a szakaszon. Megköszöni a komáromiak megértését, és türelmét. 
Felkéri Hornig Rudolfné alpolgármestert, hogy adjon tájékoztatást a Vasmacska Panzió és 
Tesco Áruház kereszteződésében beszakadt útszakasznál zajló munkálatok tekintetében.  
 
Hornig Rudolfné, alpolgármester: Elmondja, hogy a sérült csatornaszakasz a város 
egynegyed részének csapadék- és szennyvízelvezetését biztosítja. Az úttest egyik fele teljesen 
beszakadt. A forgalmat ezen az oldalon korlátozni kellett. Monumentális a beruházás, hiszen a 
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cső átmérője 1,80 méter, illetve 7 méteres mélységben kell dolgozni a szakembereknek. 
Mindez precíz előkészítést és szervezést igényelt. A munkálatokat szeretnék decemberre 
befejezni, ez magába foglalja az útfelület és a járda helyreállítását is. Már elbontották a régi 
vezetékszakaszt, most a cső építésével foglalkoznak. A 18 m-es összetört szakasz, és a régi 
sérült szakasz kibélelése már elkészült. Elmondja, hogy az ideiglenes szennyvíz kiváltást, ami 
a munkákat tette lehetővé megszűntették. A jövőben a rendszer biztonságos lesz. 
 
 dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hornig Rudolfné, alpolgármester 
tájékoztatását. Elmondja, hogy a kivitelezők tájékoztatása szerint december első felére teljes 
mértékben helyreáll az eredeti állapot. A forgalmat azért nem lehetett két irányba elengedni, 
mert kamionok és teherautók is közlekednek ezen az útszakaszon, és ha két irányból jött volna 
a forgalom, félő volt, hogy az útburkolat tovább süllyedt volna a Tesco Áruház irányába. 
Megadja a szót Márkos Attila, képviselőnek. 
 
Márkos Attila, képviselő: Elmondja, hogy a hajléktalanok számát illető tendencia 
megváltozott. Egyre több a hajléktalan a Laktanya környékén. Komárom Város 
Önkormányzatának a feladata az, hogy a hajléktalanokkal kapcsolatos problémákat megoldja. 
Elmondja, hogy a lakosság részéről olyan megkeresés érkezett, miszerint a fák ágait bizonyos 
területeken meg kell metszeni, ugyanis veszélyes az arra közlekedő gépjárművekre nézve. A 
városban folytatódó beruházásokról pozitívan vélekedik. Elmondja, hogy az Igmándi Erődben 
átadott közvilágítási lámpák közül 4 darab lámpatest nem világít. A Madách Imre és a Dobó 
István utcában a murvás utak javítása is megtörtént. Kérése az illetékes munkatársakhoz, hogy 
a Dobó István utca egy szakaszán kilóg az aknafedél, és mihamarabb tegyék meg a szükséges 
intézkedéseket ennek helyreállítása érdekében. A közvilágításhoz kapcsolódóan elmondja, 
hogy a Gesztenyés Óvoda sarkánál lévő két lámpatest nem ég. Kérése, hogy vizsgálják meg a 
hibát, és korrigálják azt, hiszen kisgyermekes családok közlekednek errefele, a parkolás is 
megnövekedett az óvoda környékén, hiszen a Tóparti Óvodánál folytatódó munkálatok miatt 
ezt a parkolót használják a szülők. Elmondja, hogy a bűnözök célpontjai közé elsősorban az 
idős emberek tartoznak, ezért kérése a komáromi lakosok felé,  hogy figyeljenek egymásra, 
hiszen különböző indokokkal próbálnak bejutni a bűnözök a házakba.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Márkos Attila, képviselő hozzászólását. 
Elmondja, hogy az Igmándi Erődnél lévő közvilágítás még nem lett átadva, ezért nem 
világítanak még a lámpatestek. A városban több helyen folyamatban van a közvilágítás 
bővítése. Megadja a szót Sárai János, képviselőnek. 
 
Sárai János, képviselő: Elmondja, hogy a Szőnyi városrész képviselői legalább 15 éve kérik, 
hogy legalább az út egyik oldalán kezdődjenek el a járda felújítási munkálatok, amire idén 
végre sor került, ezért köszönettel tartozik. Még nem készült el teljes mértékben, de már az út 
másik oldalán lakók kérdezték, hogy ott mikorra várható a járdafelújítás. Elmondja, hogy a 
Szőnyi városrész minden területén rossz minőségűek a járdák. Az Ady Endre és a Budai Nagy 
Antal utcára vonatkozóan Komárom Város Önkormányzata rendelkezik egy járdaépítési 
tervvel. Véleménye szerint egy átfogó programot kell készíteni, és megvalósítani.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Sárai János, képviselő hozzászólását. 
Megadja a szót Turi Bálint, alpolgármesternek. 
 
Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy a belvárosban az Asztalos Béla úti játszótér 
korszerűsítése befejeződött. Folyamatban van a Kalmár Köz belső udvarán az új parkolók 
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kialakítása, amely már régóta esedékes volt. Elmondja, hogy épül a műfüves labdarugó pálya, 
ami november második felében elkészül.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Turi Bálint, alpolgármester hozzászólását. 
Megadja a szót Hamrák Zsófia, képviselőnek. 
 
Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a közvilágítással kapcsolatban rengeteg 
észrevétel érkezik a lakosok felől. Kérése, hogy az áramszolgáltató ingyenesen hívható 
telefonszámát tegyék láthatóvá a lakosok számára is, hogy az észrevételeket, a lakosok is 
megtehessék a szolgáltató felé. Elmondja, hogy a Komáromi Újságban minden hónapban 
megtalálható az egész havi műsor a városban megrendezésre kerülő programokat illetően. 
Elmondja, hogy ebben az évben is lesz Adventi Vásár a Jókai téren, amelynek felhívása is 
megtalálható a Komáromi Újságban.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hamrák Zsófia, képviselő hozzászólását. 
Megadja a szót Horváth Gyula, képviselőnek. 
 
Horváth Gyula, képviselő: Elmondja, hogy a Laktanya közben több mint 100 év után 
megkezdődtek a járdaépítési munkálatok. A holnapi nap október 31-én csemetefák ültetésére 
kerül sor a Laktanya köz és a Báthory István utca kereszteződésénél. Elmondja, hogy 15 
darab platánfa kerül elültetésre. A Radeczky emlékműnél is elhelyezésre kerültek a 
kandeláberek. A Klapka György út 51-53. szám alatti lakások belső udvarán tartó munkálatok 
rövid időn belül elkészülnek. Köszönetet mond a lakók megértéséért, türelméért. Kérése az 
illetékes munkatársak felé, hogy a Klapka György úton elhelyezkedő festékbolt, és a Juhász 
Gyula út között lévő szakaszon lévő kátyúk problémáját oldják meg. Szintén ez a probléma 
vonatkozik a Laktanya közre is. Elmondja, hogy 2000 fő részvételével Indiában Sidi Péter 
meggyőző fölénnyel nyert versenyt. A Petőfi Sándor Általános Iskola lányai atlétikában, 
magasugrásban a Puskás Ferenc Stadionban a diákolimpián Andrási Mihály vezetésével első 
helyezést értek el. Szívből gratulál az elért eredményekért. Elmondja, hogy a műfüves pálya 
rövid időn belül átadásra kerül.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Horváth Gyula, képviselő tájékoztatását. 
Megadja a szót Babják Csaba, képviselőnek. 
 
Babják Csaba, képviselő: Gratulációját fejezi ki Szőnyi Ferenc, és Sidi Péter 
eredményeihez. Elmondja, hogy Hamrák Zsófia, képviselővel két hete körbejárták a területet 
a közvilágítás megvizsgálása érdekében. A két hét alatt nem történt semmi változás a 
lámpatestek világítását illetően. A Gesztenyés Óvoda sarkánál hiányzik egy kandeláber, és 
vezetékek állnak ki a földből szigetelőszalaggal betekerve. Kérése, hogy ezeket a problémákat 
oldják meg. Vannak Komárom városában olyan területek, ahol a világítótestek 24 órán 
keresztül folyamatosan égnek. A városban találhatók olyan kandeláberek is, amelyekből 
vezetékek lógnak, illetve olyan is akad, hogy az izzó lóg a lámpából. Elmondja, hogy 
november 8-án pénteken 18 órai kezdettel egy ingyenes előadás tekinthető meg a Jókai 
Moziban, ahol Pap Lajos szívsebész fog a magyarságról egy felemelő előadást tartani.   
 
Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a közvilágítással kapcsolatos hibabejelentést 
megtette a szolgáltató felé írásos formában is és szóban is. Várják az eredményt a 
bejelentéssel kapcsolatban.  
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Horváth Gyula, képviselő: A kandeláberekkel kapcsolatban elmondja, hogy a Vita Sütő 
bejárata mellett található körülbelül egy 1 m3 átmérőjű gödör tele van kábelekkel. Kérése a 
hivatal munkatársai felé, hogy tegyék meg a megfelelő intézkedéseket ezen a területen.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatásokat. Elmondja, hogy a 
közvilágítással kapcsolatos problémákat illetően bízik benne, hogy az előrelépés meg fog 
történni. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-152/2013. iktatószámú 
előterjesztésben szereplő 683/A/2 hrsz-ú ingatlannal kapcsolatos határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 8 igen szavazattal, 1 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 220/2013. (X.30.) 
határozata 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 683/A/2 hrsz-ú, 
természetben Komárom Jókai tér 2. földszint 1. szám alatti 182 m2-es 
önkormányzati üzlethelyiséget bruttó 65.800.000 Ft induló licit áron értékesítésre 
kínálja. 

 
Határidő:  2013. november 15. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő Jókai Mór Városi Könyvtár igazgató-
helyettesi megbízásával kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 221/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete, Muhi Orsolya Ilona 
megbízását 2013. november 1-jétől, a Jókai Mór Városi Könyvtár igazgató-
helyettesi feladatainak ellátására jóváhagyja. 

 
Határidő:  2013. november 1. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő az iskolák Intézményi Tanácsainak 
tagjaival kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 222/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi intézmények 
Intézményi Tanácsainak tagjai sorába delegálja Thoma Bélát, a Komáromi 
Polgármesteri Hivatal Intézmény-felügyeleti Osztályának vezetőjét: 

 
- Szőnyi Bozsik József Általános Iskola 
- Komáromi Dózsa György Általános Iskola 
- Feszty Árpád Általános Iskola 
- Komáromi Petőfi Sándor Általános Iskola 
- Komáromi Egressy Béni Alapfokú Művészeti Iskola 
- Komáromi Jókai Mór Gimnázium 
- Alapy Gáspár Szakiskola, Szakközépiskola és Kollégium 
- Kultsár István Szakközépiskola és Szakiskola 
- Széchenyi István Közgazdasági-Informatikai Szakközépiskola 
- Szent Imre Római Katolikus Általános Iskola és Óvoda 
- Kempelen Farkas Gazdasági, Vendéglátó, Idegenforgalmi Alapítványi 

Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
 

Határidő:  2013. október 31. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő Kerékpárosbarát Települések Országos 
Szövetségével kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 223/2013. (X.30.) határozata 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
1. kifejezi csatlakozási szándékát a Kerékpárosbarát Települések Országos 

Szövetségéhez (KETOSZ) és felhatalmazza a Polgármestert a Kerékpárosbarát 
Települések Országos Szövetsége (KETOSZ) Belépési szándéknyilatkozat és 
Jelentkezési adatlap aláírására. 

 
2.  felhatalmazza Hornig Rudolfné alpolgármester asszonyt, hogy a 

Kerékpárosbarát Települések Országos Szövetsége (KETOSZ) legfőbb szervében 
Komárom Város Önkormányzatát teljes képviseleti jogkörben képviselje. 

 
3. vállalja a tagsággal járó 3 Ft/lakos/év tagdíj befizetését minden év március 1-jéig, 

melyet minden évben az aktuális költségvetési rendeletébe betervez.  
 

Határidő:  1. pont  2013. november 7. 
3. pont  a tagsági díj befizetésére az adott év március 1. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester    
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dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő U-10205-30 nyilvántartási számú 
pontonnal kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 224/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az U-10205-30 nyilvántartási 
számú, Komárom Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonában álló pontont 
beapportálja 10.000.000 Ft értékben a Monostori Erőd Hadkultúra Központ 
Nonprofit Kft-be 
 
Határidő:  2013. november 30. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő Kempelen Farkas Szakképző és 
Kollégium telekalakítási kérelmével kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 225/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elvi hozzájárulását adja a 
Kempelen Farkas Gazdasági, Vendéglátó Idegenforgalmi Alapítvány 
Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium által tervezett tornaterem építéséhez, 
illetve az Intézmény ingatlanjainak egyesítéséhez szükséges telekalakítási 
eljárások elindításához, vázrajzok elkészítéséhez. 

 
Határidő:  2013. november 30. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
  dr. Ströcker Renáta jegyző 

 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-152/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról, mely a 
lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolóról szól. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 226/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a lejárt határidejű 
Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és, a két ülés közötti fontosabb 
tárgyalásokról, intézkedésekről szóló beszámolót. 

 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

7. Egyebek: 
 

a) A Vértes Volán Zrt. beszámolója Komárom Városában végzett 2012. évi  helyi 
közszolgáltatási tevékenységéről. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésen megjelent Illés 
Józsefnét, a Vértes Volán Zrt. képviselőjét. Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, 
hogy Komárom Város Önkormányzata és a Vértes Volán Zrt. között 2012. december 20-án 
kötött és 2013. január 1-jétől 2018. december 31-ig érvényes Közszolgáltatási Szerződés 
rendelkezik a helyi tömegközlekedési feladatok ellátásával kapcsolatos feladatokról. A Vértes 
Volán Zrt. elkészítette a 2012. évre vonatkozó beszámolóját, mely szerint a 2011. évhez 
viszonyított költségnövekedés és a személyszállítási bevételek közel előző évivel megegyező 
szintje növelik az Önkormányzat részéről összességében szükséges működési költségtérítés 
mértékét. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-153/2013. 
iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 227/2013. (X.30.) határozata 
 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Vértes Volán 
Zrt. 2012. évi beszámolóját. 

 
2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a beszámolóban szereplő 

27.602,- e Ft veszteségtérítés összegét 2014. január 31-ig kiegyenlíti. 
 

3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kéri a Vértes Volán Zrt-t, 
hogy a 2012. évi eredmény terhére Komárom Város helyi tömegközlekedését 
fejlessze. A konkrét munkálatok egyeztetésére felhatalmazza a polgármestert. 

 
Határidő:  2014. január 31. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 
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b) Komáromi Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzatának 
jóváhagyása. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az előző Képviselő-testületi ülésen döntés 
születetett a kérdéssel kapcsolatban. A döntés után jogszabály értelmében köteles a 
Képviselő-testület megalkotni a működési szabályzatát a bizottságnak. Megkérdezi, hogy van-
e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 
kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 
szavazzanak az 1-154/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 7 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 228/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a Komáromi 
Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzatát. 

 
Határidő:  2013. október 30. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 
/A Komáromi Értéktár Bizottság Szervezeti és Működési Szabályzata a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi./ 
 
 

c) Komáromi Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 
jóváhagyása. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy az 
előterjesztésben szerepel, hogy korábban a Képviselő-testület Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 4/2009. (II.20.) önkormányzati rendelete – 13. számú Függelékét 
képezte a Polgármesteri Hivatal Ügyrendje. Elmondja, hogy a korábbi Szervezeti és 
Működési Szabályzat, így annak Függeléke is, hatályon kívül helyezésre került, így a 
Polgármesteri Hivatal jelenleg nem rendelkezik érvényes Szervezeti és Működési 
Szabályzattal. Felkéri dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást az előterjesztéssel 
kapcsolatban. 
 
dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a Polgármesteri Hivatalnak eddig ügyrendje 
volt, most mint minden más költségvetési szervnek Szervezeti és Működési Szabályzata lesz. 
Ez magába foglalja nem csak azokat a témaköröket amiket az önkormányzati törvény szerint a 
Képviselő-testületnek kell meghatároznia a hivatal vonatkozásában, hanem azokat a 
kérdésköröket is, amit az államháztartási törvény illetve a végrehajtási rendelete tesz 
kötelezővé a költségvetési szerv Szervezeti és Működési Szabályzata vonatkozásában. Az 
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önkormányzati törvény kimondja azt, hogy a Képviselő-testület feladata az, hogy a 
Polgármesteri Hivatal szervezeti felépítését, ügyfélfogadási rendjét, és munkarendjét 
meghatározza. A lakosságot érintően elmondja, hogy az ügyfélfogadás rendje bővült fél 
órával, tehát hétfői napon, mikor a munkarend 16 óra 30 percig tart, az ügyfélfogadási idő 16 
óra helyett, 16 óra 30 percig meghosszabbításra került. A gyakorlatban eddig is fogadták a 
hivatal munkatársai az ügyfeleket 16 óra 30 percig, viszont ezt hivatalos formában is szerették 
volna rögzíteni. Elmondja, hogy a szervezeti felépítést is tartalmazza a Szervezeti és 
Működési Szabályzat 1. számú melléklete. Továbbá elmondja, hogy a szervezeti ábrán 
bonyolult neve volt annak a szervezeti egységnek, amely az aljegyző vezetésével működött. 
Ennek az új elnevezése Hatósági Osztály lett. Valamennyi hatósági ügykört igyekeztek 
odaintegrálni, mint például a szociális ügyek mellett a kereskedelmi igazgatás, birtokvédelem, 
tehát mindent, ami a jegyző hatósági jogkörébe tartozik, kivéve az építéshatóságot.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni dr. Ströcker Renáta, jegyző tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a 
Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a 
Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-155/2013. iktatószámú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 229/2013. (X.30.) 
határozata 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Polgármesteri 
Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát a 1-155/2013. számú előterjesztés 
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
Határidő:  2013. november 1. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 
/Komárom Város Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzata a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi./ 
 
 

d) „Tűzvédelemért” Közalapítvány Komárom beszámolója. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a 
Könyvvizsgáló Gazdasági Társaság is elvégezte a Tűzvédelemért Közalapítvány ellenőrzését, 
amelynek jelentését a Képviselő-testület tagjai is megkapták. Szalai Endre a Komáromi 
Tűzoltóság volt tűzoltóparancsnoka azt a tájékoztatást adta, hogy munkahely változtatás 
kapcsán máshol végzi tevékenységét. Elmondja, hogy Hántai Ferenc kapott kinevezést a 
Komáromi Tűzoltóság parancsnoki teendőinek elvégzésére. Szalai Endre továbbá azt a 
tájékoztatást adta, hogy a Tűzvédelemért Közalapítványban végzett tevékenységét 
megbízatásának időtartamáig továbbra is ellátja. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 
szavazzanak az 1-156/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadásáról. 
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A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 230/2013. (X.30.) határozata 
 

1. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi a 
„Tűzvédelemért” Közalapítvány Komárom 2011. évi beszámolóját és 
közhasznúsági jelentését. 

 
2. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi a 

„Tűzvédelemért” Közalapítvány Komárom 2012. évi beszámolóját. 
 

Határidő:  2013. október 31.  
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

e) Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2014. évi 
fordulója. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata minden 
évben részt vesz ezen az ösztöndíjpályázaton. A Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat célja az esélyteremtés érdekében a hátrányos helyzetű, 
szociálisan rászoruló fiatalok felsőoktatásban való részvételének támogatása. A Bursa 
Hungarica Ösztöndíjrendszerhez történő csatlakozás megtörtént. A pályázatok kiírásának 
határideje 2013. október 14. volt. Elmondja, hogy a pályázati felhívást közzétették a 
Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, a Komáromi Városi Televízió képújságában és a város 
honlapján. A pályázatok leadási határideje 2013. november 15. Kérése a Képviselő-testület 
tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-157/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati 
javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 231/2013. (X.30.) határozata 
 

1.) A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2014. évre szóló általános szerződési feltételeit megismerte és 
elfogadja. 

 
2.) A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj 

pályázat 2014. évi fordulójában: 
- az „A” típusú pályázatot 20 fő részére,  

a támogatás mértéke 4000,- Ft/fő/hó 
- a „B” típusú pályázatot 5 fő részére biztosítja 

 a támogatás mértéke 4000,- Ft/fő/hó. 
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3.) A Képviselő-testület a 2014. évi Bursa Hungarica pályázat költségvetési fedezetét 
összesen 1.260.000 forintot a 2014. évi költségvetésében az alábbiak szerint 
biztosítja: 

- 2014. évi A típusú és B típusú pályázatok fedezete 900.000,-Ft,                            
-   az előző évekről áthúzódó „B” típusú pályázatok fedezete  360.000-Ft. 

 
Határidő:  2013. október 31.  
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

f) Komárom Város Önkormányzatának részvétele a „Számítógép a mindennapi 
társ 6” című pályázaton. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy az 
Országos Informatikai Programiroda pályázatot írt ki „Számítógép a mindennapi társ 6” 
címmel, melynek keretein belül lehetőség nyílik az önkormányzatok és az általuk fenntartott 
intézmények számítógépparkjának bővítésére, illetve a meglévő, elavult gépek korszerűbbre 
váltására, komplett számítógépes szolgáltatási csomagok segítségével. 2013. év tavaszán 16 
számítógépből álló csomagara nyújtott be pályázatot az Önkormányzat. A gépek jó 
minőségűek, és megfelelő paraméterekkel rendelkeznek. A mostani pályázat keretében 2*8 
gépből álló csomagot igényelt Komárom Város Önkormányzata, amelyek egyrészt a 
hivatalban, másrészt a leginkább gépcserére szoruló intézményekben kerülnének elhelyezésre. 
Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-158/2013. iktatószámú 
előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 232/2013. (X.30.) határozata 
 

1. Komárom Város Önkormányzata részt vesz az Országos Informatikai 
Programiroda „Számítógép ma mindennapi társ 6” című pályázatán. 

 
2. A pályázat keretében kettő, 8 gépből álló csomagot, 16 db operációs rendszert, 

valamint 4 db monitort igényel és az ehhez szükséges 914.000 Ft-ot biztosítja a 
2013. évi költségvetésében a 2013. évi pályázati alap terhére. 

 
Határidő:  2013. október 31.  
Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

g) Komárom Város Önkormányzata 2013. évi közbeszerzési tervének módosítása és 
fedezet biztosítása az elindítandó közbeszerzési eljárásokhoz. 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztés két részből áll. Az egyik a 
települési szilárd hulladék gyűjtése és szállítása, a másik a viziközmű vagyon felértékeltetése. 
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Mind a két területen komoly változások mennek végbe 2014. január 1-jével. Elmondja, hogy 
Komárom Város Képviselő-testülete a 181/2013. (IX.23.) számú határozatában rögzítette, 
hogy az Önkormányzat a hulladékszállítási közszolgáltató kiválasztására irányuló 
közbeszerzési eljárást a Tatabánya Megyei Jogú Város Önkormányzatával és a tatabányai és 
kistérség településeivel közösen kívánja lebonyolítani. Elmondja, hogy az AVE Tatabánya 
Zrt-vel, akinek jogutódja a Vértes Vidéke Nonprofit Kft, kötött megállapodást korábban 
Komárom Város Önkormányzata.  Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzatának az 
AVE Zrt-vel kötött hulladékszállítási közszolgáltatási szerződése 2013. december 31-én 
hatályát veszti, ezért szükséges a következő évvel kapcsolatos döntést meghozni. A Gábor 
Áron utcai lakossági bejáráson felmerülő problémát jelentett, hogy a lakók közvetlen 
környezetében nem található szelektív hulladékgyűjtő. A lakók kérése, hogy a lakótelep 
környékén kerüljön elhelyezésre a szelektív hulladékgyűjtő. A viziközmű vagyonnal 
kapcsolatban elmondja, hogy a tavalyi évben a törvény erejénél fogva az önkormányzatnak 
vissza kellett venni a 100%-os önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságoktól a 
vagyonelemeket, hogy azokat ne lehessen elidegeníteni. Elmondja, hogy gyakorlatilag 
minden vagyonelem Komárom Város Önkormányzata tulajdonában van, a működtető 
vagyonon kívül. A rendelet, különböző határidőket szab, amelynek az a lényege, hogy 
integrálódni kell a nagyobb szervezetek felé, hogy olcsóbban lehessen a szolgáltatást ellátni, 
ezeket a vagyonértékelést el kell végezni. Olyan vagyonértékelést kell készíteni, amelyből egy 
gördülő beruházási tervet minden évben a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium felé meg kell 
küldeni. Az idei évben a bérleti szerződés mellékleteként egy viziközmű vagyonértékeléssel 
foglalkozó társasággal ezt el kell végeztetni. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 
szavazzanak az 1-159/2013. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 9 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 233/2013. (X.30.) 
határozata 

 
1. Komárom Város Önkormányzat vállalja a szelektív hulladékgyűjtés díjának 
önkormányzat általi finanszírozását a 2014. évre vonatkozólag. Az erre irányuló 
Megállapodást a közbeszerzési eljárás nyertesével legkésőbb 2013. december 31-
ig megköti. 

 
2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, 
hogy a „Települési szilárd hulladék gyűjtése és szállítása közszolgáltatási szerződés 
keretében” tárgyú közbeszerzési eljárás keretében kötendő közszolgáltatási 
szerződés önkormányzatra eső részének fedezetét - bruttó 43.815.000 Ft-ot - a 
2014. év költségvetésében biztosítani fogja.  

 
3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete jóváhagyja, hogy 
Komárom Város Önkormányzata 2013. évi közbeszerzési tervét a csatolt 
melléklet szerint kiegészítse a viziközmű vagyon felértékeltetésére lefolytatandó 
közbeszerzési eljárással. 

 
4. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete Komárom Város 
Önkormányzata 2013. évi aktualizált közbeszerzési tervét a csatolt melléklet 
szerint jóváhagyja. 



 27 

 
5. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, 
hogy a „Viziközmű vagyon felértékeltetése” tárgyú közbeszerzési eljárás keretében 
kötendő szerződés pénzügyi fedezetét - bruttó 30.480.000 Ft-ot - a 2013. év 
költségvetésében biztosítani fogja. 

 
Határidő: 2013. november 30. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 
 
A képviselő-testület nyílt ülése 10 óra 55 perckor véget ért. 
 
A képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja a munkáját. 
 
 

 
k. m f. 

 
 

 
 
 

 
 dr. Ströcker Renáta dr. Molnár Attila 
 jegyző polgármester 


